



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№ 14-1/133emb

The Secretariat of the Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) presents its compliments to the Ministry of Foreign Affairs of the Republic of Kazakhstan and Embassies of the CICA Member States in Ankara, Beijing, Moscow and Nur-Sultan and has the honour to communicate the following.

In accordance with the Plan on Implementation of Confidence Building Measures for 2021 and in line with paragraph 3.6.1. of the Regulations of the CICA Business Council (hereinafter referred to as the BC) the CICA Chairmanship proposes to hold the CICA BC Board Meeting on 31 March 2021 at 14.00 by Nur-Sultan time (UTC/GMT+6 hours).

The Chairmanship anticipates that in line with paragraph 3.3. of the Business Council Regulations the BC Board meeting will be Chaired by Mr. Ablay Myrzakhmetov, Chairman of Kazakh National Chamber of Entrepreneurs, and the following nominees will participate in the BC Board meeting:

1. The Board's Vice-Chairman, appointed by the Kingdom of Thailand in capacity of co-coordinator of CICA CBMs in the area of "Development of Small and Medium Entrepreneurship".
2. The Board's Vice-Chairman, appointed by the Republic of Turkey in capacity of co-coordinator of CICA CBMs in the above mentioned area.
3. The Board's Vice-Chairman, appointed by the Russian Federation in capacity of co-coordinator of CICA CBMs in the above mentioned area.
4. The Executive Director of the CICA Secretariat Ambassador Kairat Sarybay.
5. Officer of the Secretariat's Professional Personnel Mrs. Sholpan Yelkeyeva.

*Enclosure:
as stated,
on 4 p.*

**MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS
OF THE REPUBLIC OF KAZAKHSTAN
AND
EMBASSIES OF CICA MEMBER STATES
Ankara, Beijing, Moscow, Nur-Sultan**

The Secretariat has the honour to remind that the BC Board meeting will be followed by the BC Plenary Session gathering all BC Members together. In this regard the Secretariat, in accordance with paragraph 3.9. of the Business Council Regulations, requests each Member State to assign three members for the Business Council, taking into account that two of them shall represent business organizations (area of Small and Medium Entrepreneurship), and the third member shall represent a state body, responsible for coordination and implementation of the state policy in the area of Small and Medium Entrepreneurship (the form for providing information is enclosed).

The exact dates of the BC Plenary session will be conveyed upon consideration of this matter at the BC Board Meeting.

The Secretariat has the honour to submit the BC Board Meeting's Concept Paper and the Meeting Agenda, drafted by the Chairmanship, for the CICA Member States consideration.

The Secretariat avails itself of this opportunity to renew to the Ministry of Foreign Affairs of the Republic of Kazakhstan and Embassies of the CICA Member States the assurances of its highest consideration.

Nur-Sultan, 12 March 2021



Concept Paper on conducting of the Meeting of the CICA Business Council Board

Introduction

The CICA Business Council is an advisory body of CICA (hereinafter referred to as the CICA Business Council) integrating representatives of business organizations and public authorities of the CICA Member States.

The CICA Business Council is responsible for promoting development and expansion of economic cooperation in the area of Small and Medium Enterprises (SME), establishing direct ties and initiating dialogue between the representatives of the private sector and state bodies of the CICA Member States, and for engaging in multifaceted collaboration in the economic direction with the purpose of initiating mutually beneficial regional economic cooperation.

Board of the CICA Business Council

In accordance with the Regulations of the CICA Business Council dated 21 April 2014, the executive bodies of the CICA Business Council are the Board of the CICA Business Council (hereinafter referred to as the Board) and the Meeting of the CICA Business Council Members.

The Board consists of the Board Members – Chairman (Kazakhstan), Vice-Chairmen from coordinating and co-coordinating countries (Russia, Thailand, Turkey), and one or more designated representatives from the Secretariat. The Board is the CICA Business Council's permanent executive body.

The Business Council consists of three designated representatives from each CICA Member State. The Business Council members represent national business organizations and the CICA Member States' state bodies.

The Business Council Meeting Dates

The CICA Business Council Meeting will be held in an online format on 31 March at 14.00 by Nur-Sultan time (UTC/GMT+6 hours).

The items to be discussed:

- Appointment of 3 designated representatives from each Member State to be the members of the Business Council;
- Agenda, programs, timetable of the Business Council meetings, and the Business Council's Action Plan for 2021;
- Identification of priorities and main activities of the Business Council for 2021-2022;
- Drafting of the Business Council's Action Plan on current activities;
- Discussion of prospects for the development of CICA's Economic Dimension;
- Cooperation in the area of SME;
- Digital technologies as a tool to support the activities of small and medium enterprises during the pandemic.

Working languages: English, Russian

Agenda of the Meeting of the CICA Business Council Board

1. Discussion on the activities performed by the Business Council Members with regard to the fostering of a favorable environment for the SME. The outcomes of activities in 2020 (during the pandemic).
2. Discussion of priorities of the Business Council activities. The Republic of Kazakhstan proposes to discuss developments in:
 - a. Food industry (meat and dairy products, oil products)
 - b. Agro-industrial complex (high-level grain processing, meat, dairy, oil crop products)
 - c. Light industry
 - d. Pharmaceuticals
 - e. Investments
 - f. Renewed energy
 - g. Digital transformation
 - h. Tourism (ecotourism)
3. Discussion on the time-frame for the events scheduled within the CICA framework (according to the Plan on Implementation of the Concept of Kazakhstan's Chairmanship in CICA for 2020-2022):
 - a. CICA's Regular Business Forum – **second quarter of 2021**
 - b. Forum, dedicated to the development of tourism during the post-pandemic period – **second quarter of 2021**
 - c. An event focused on the discussion of cooperation opportunities in the field of digitalization – **third quarter of 2021**
 - d. Seminar on the development of transportation corridors between CICA Member States – **third quarter of 2021**
 - e. Seminar on cooperation in the sphere of financial technologies and investments – **fourth quarter of 2021.**

Form of Information
on the CICA Business Council Members

Member State	Organization	Title, Name, Surname	Position	Contact Information e-mail, telephone



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№14-1 /133emb

Секретариат Совещания по взаимодействию и мерам доверия в Азии (СВМДА) свидетельствует свое уважение Министерству иностранных дел Республики Казахстан и посольствам государств-членов СВМДА в Анкаре, Москве, Нур-Султане и Пекине и имеет честь сообщить следующее.

В соответствии с Планом реализации мер доверия на 2021 г. Председательство СВМДА, в соответствии с п. 3.6.1. Положения о Деловом Совете СВМДА (далее - ДС), инициирует проведение заседания Правления ДС СВМДА 31 марта 2021 г. в 14.00. по времени г. Нур-Султана (UTC/GMT+6 hours).

*Приложение:
упомянутое,
на 4 л.*

Председательство планирует, что в соответствии с п. 3.3. Положения о ДС заседание Правления ДС пройдет под председательством Председателя правления Национальной палаты предпринимателей Казахстана «Атамекен» г-на Абляя Мырзахметова, и в его работе примут участие:

1. Заместитель Председателя Правления, назначаемый Королевством Таиланд в качестве со-координатора Мер доверия в области сотрудничества «Развитие малого и среднего предпринимательства».
2. Заместитель Председателя Правления, назначаемый Турецкой Республикой в качестве со-координатора Мер доверия в названной области.
3. Заместитель Председателя Правления, назначаемый Российской Федерацией в качестве со-координатора Мер доверия в названной области.
4. Исполнительный Директор Секретариата СВМДА Посол Кайрат Сарыбай.
5. Член профессионального персонала Секретариата Шолпан Елькеева.

**МИНИСТЕРСТВО ИНОСТРАННЫХ ДЕЛ
РЕСПУБЛИКИ КАЗАХСТАН И
ПОСОЛЬСТВА ГОСУДАРСТВ-ЧЛЕНОВ СВМДА
города Анкара, Москва, Нур-Султан, Пекин**

Секретариат имеет честь направить государствам-членам СВМДА Концепцию проведения заседания Правления Делового Совета и Повестку дня мероприятия, подготовленные Председательством.

Секретариат имеет честь напомнить, что заседание Делового Совета с участием всех членов ДС состоится после заседания Правления ДС. В этой связи Секретариат, в соответствии с п. 3.9. Положения о ДС, просит каждое государство-член СВМДА назначить трех членов ДС, имея ввиду, что два из них должны представлять бизнес-организации из сферы МСП, а третий - быть представителем органа государственной власти, ответственного за координацию и осуществление государственной политики в области МСП (форма для предоставления информации прилагается).

О сроках проведения Делового Совета с участием всех членов ДС будет сообщено по результатам рассмотрения вопроса на заседании Правления ДС.

Секретариат пользуется случаем, чтобы возобновить Министерству иностранных дел Республики Казахстан и посольствам государств-членов СВМДА уверения в своем весьма высоком уважении.

город Нур-Султан, 12 марта 2021 г.



Концепция проведения заседания правления Делового совета СВМДА

Введение

Деловой совет СВМДА является совещательным органом СВМДА (далее – Деловой совет СВМДА), объединяющим представителей коммерческих организаций и органов государственной власти государств-членов СВМДА.

Деловой совет СВМДА отвечает за содействие развитию и расширению экономического сотрудничества в сфере предпринимательства, установлению прямых связей и инициализации диалога между представителями коммерческих организаций и органов государственной власти стран-членов СВМДА, их вовлечение во всестороннее сотрудничество в экономическом направлении с целью взаимовыгодного, регионального сотрудничества.

Состав правления Делового совета

В соответствии с Положением о Деловом совете от 21 апреля 2014 г., рабочими органами Делового совета СВМДА являются Правление Делового совета СВМДА (далее – Правление) и Собрание членов Делового совета СВМДА.

Правление состоит из членов Правления – Председателя (Казахстан), Заместителей председателя от стран координаторов и со-координаторов (Россия, Таиланд, Турция) и одного или более назначенных представителей от Секретариата. Правление является постоянно действующим исполнительным органом Делового совета СВМДА.

Деловой совет состоит из назначаемых членов – по 3 представителя от каждого государства-члена СВМДА. Участники Делового совета представляют национальные бизнес организации и государственные органы стран-участниц СВМДА.

Сроки проведения заседания Правления Делового совета

Заседание Правления Делового совета СВМДА состоится в 31 марта в формате видеоконференции в 14:00 ., . - (UTC/GMT+6).

Планируемые вопросы для обсуждения:

- назначение 3 представителей от каждого государства-участника в состав Делового совета;
- повестка дня, программы, регламент сессий Делового совета и план работы Делового совета на 2021 г;
- определение приоритетов и основных направлений деятельности ДС на 2021-2022 гг.;
- формирование Плана текущей работы ДС;

- обсуждение перспектив развития экономического измерения СВМДА;
- сотрудничество в области предпринимательства;
- вопросы цифровых технологий – как инструмент сохранения активности малого и среднего бизнеса в период пандемии.

Языки мероприятия: английский, русский.

Повестка дня Правления Делового Совета СВМДА

1. Обсуждение работы, проделанной членами ДС по созданию благоприятной среды для МСБ. Результаты работы за 2020 год во время пандемии.
2. Обсуждение приоритетов деятельности ДС. Предложения от РК
 - a. Пищевая промышленность (мясо-молочная, маслособойная продукции)
 - b. Агропромышленный комплекс (продукция глубокой переработки зерна, мяса, молока, масличных культур)
 - c. Легкая промышленность
 - d. Фармацевтика
 - e. Инвестиции
 - f. Возобновляемая энергетика
 - g. Цифровая трансформация
 - h. Туризм (экотуризм)
3. Обсуждение сроков проведения мероприятий в рамках СВМДА (*Согласно Плану действий по реализации концепции председательства РК в СВМДА в 2020-2022 гг.*):
 - a. Проведение очередного Бизнес форума СВМДА – **II квартал 2021 г.**
 - b. Форум, посвященный развитию туризма в постпандемический период - **II квартал 2021 г.**
 - c. Мероприятие по обсуждению возможностей сотрудничества стран СВМДА в сфере цифровизации экономики - **III квартал 2021 г.**
 - d. Семинар по развитию транспортных коридоров между странами СВМДА - **III квартал 2021 г.**
 - e. Семинар по сотрудничеству в сфере финансовых технологий и инвестиций - **IV квартал 2021 г.**

**Форма предоставления информации
о членах Делового Совета СВМДА**

Государство-член СВМДА	Обращение, Имя, Фамилия	Организация	Должность	Контактные данные: e-mail, телефон